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کیومرث هاشمی

بازدید از آزادی

در پــی دســتور ویــژه وزیــر ورزش و جوانان برای رســیدگی به وضعیت چمن 
ورزشــگاه آزادی، کیومرث هاشــمی روز گذشــته از آخرین روند ترمیم چمن 
اســتادیوم ایــن مجموعــه بازدید کرد و دســتورات لازم را بــرای انجام هر چه 
ســریع تر رســیدگی به آن تا پیش از دیدار نماینده ایران در هفته دوم لیگ 
قهرمانــان صــادر کرد. در حــال حاضر با افزایش نیروهــای پیمانکار، ترمیم 

چمن ورزشــگاه آزادی ســرعت بیشــتری به خود گرفته است.

عبدالرزاق حمدالله

ماشین گلزنی به سپاهان رسید

تیم فوتبال سپاهان اصفهان در دومین هفته از رقابت های لیگ قهرمانان 
آسیا قرار است در ورزشگاه نقش جهان میزبان الاتحاد و کریم بنزما باشد. 
عبدالــرزاق حمداللــه ســتاره مراکشــی الاتحــاد پیش از این دیــدار مصدوم 
شده بود. طبق گزارش صفحات خبری نزدیک به باشگاه الاتحاد حمدالله 
تمرینــات انفــرادی خــود را آغــاز کــرده و برای بــازی با شــاگردان مورایس در 

لیــگ قهرمانان آســیا آماده خواهد بود.
 

آندرس اینیستا

مشکل تیم تو بودی!

لیگ ژاپن در حالی به هفته های پایانی خود نزدیک شده که تیم ویسل کوبه 
بــه همــراه یوکوهاما مارینوس کورس صدرنشــینی را پیــش می برند و در یکی 
از مهم ترین بازی ها تیم ویســل کوبه موفق شــد به پیروزی برســد. شــاگردان 
یوشــیدا در این دیدار خانگی موفق شــدند با یک گل ســرزو اوزاکا را شکســت 
دهنــد. نکتــه جالــب اینکــه تیــم ویســل کوبــه چهــار فصل بــا حضــور آندرس 

اینیســتا نتوانســت به قهرمانی برســد اما حالا شــانس اول قهرمانی است.

فوتبال ایران زیر  ذره بین2
مدیریت فوتبال 
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هانگژو، پارادایز 
ناشناخته

پارادایــز ســرزمین آرزوهاســت؛ یــک 
مدینه فاضله که تعبیر از یک بهشت 
واقعــی و حقیقــی اســت. آنجــا کــه به 
ســرزمین های زمینــی بهشــتی ایــن 
می شــود.  اطــاق  پرطمطــراق  واژه 
بنابراین وقتی در بدو ورود به هانگژو 
میزبــان بازی هــای آســیایی بــا جمله 
»بــه پارادایــز خــوش آمدیــد« از شــما 
استقبال می شود، غافلگیر می شوید. 
بهشــتی کــه البتــه نشــانه های آن در 
مســیر نســبتاً طولانــی شــانگهای به 
هانگــژو هویداســت. از قطــار برقــی 
فــوق پرســرعت کــه بــا ســرعت نــور 
حرکت کرده و فاصله 400 کیلومتری 
را در 40 دقیقــه طــی می کند گرفته تا 
جنگل های سرســبز و انبوه که در آن 
ذره ای از آلودگی و زباله خبری نیست 
و البتــه هــوای فــوق پــاک کــه نفــس 
کشــیدن را برای شــما آسان می کند. 
به اندازه ای پاک که ریه های شــما که 
در تهران آلوده سالیان سال به دود و 
ســرب و ناپاکی عادت کرده، غافلگیر 

می شوند!
هانگــژو البتــه بــرای پارادایــز بــودن 
چنــد ویژگــی جــذاب دیگر هــم دارد. 
شــهر بــدون کربــن کــه در آن اثــری از 
کوچک تریــن ناخالصــی در آســمان 
نیســت. گویی در وســط یک بهشت 
سرســبز زندگــی می کنیــد کــه در آن 
هیچ اثری از خودرو نیست. چینی ها 
برای پاکسازی هوای هانگژو و پسوند 
»بــدون کربــن« برنامه ریــزی دقیقــی 
ایــن  اکثــر خودروهــای  داشــته اند. 
شهر هیبریدی هستند و اگر در شهر 
خودرویی بنزینی دیده شــود، آخرین 
مدل ها و به روزترین و با حداقل میزان 
تولید کربن هستند. حتی میزبان در 
مراسم افتتاحیه به منظور جلوگیری 
از تولیــد کربــن مراســم آتش بــازی 
نداشــت. در سراســر شــهر اثــری از 
پمــپ بنزیــن نیســت و بــه جــای آن 
ایستگاه های شارژ باتری ماشین های 
هیبریــدی و برقــی بــه وفــور دیــده 
می شــود. چینی هــا حتــی اســتعمال 
دخانیات را نیز محدود کرده اند و تنها 
در مناطق مخصوص می توان سیگار 
آتش زد و آتش به اختیاری در سطح 
شهر مجاز نیست. اگرچه توریست ها 
و مسافران این روزهای هانگژو آتش 
به اختیار این قانون را تغییر داده اند!

هانگــژو برخــاف نامــش یــک شــهر 
قدیمــی اســت که قدمــت ابنیه های 
پیــش  بــه 770 ســال  تاریخــی اش 
می رســد. عبــور یــک رودخانــه بــزرگ 
از میــان شــهر که بــه دریــای چین در 
حاشــیه شــانگهای ختــم می شــود، 
ســبب شــده تــا در جــای جــای شــهر 
شــاهد پل های ریز و درشــت باشیم. 
تعداد پل های احداث شده در هانگژو 
بــه انــدازه ای زیاد اســت که بیشــتر از 
خیابان شــما شــاهد پل در این شــهر 
هســتید و به نوعی ســطح رودخانه با 
پل پوشانده شده! نزدیک به 22 هزار 
پل در هانگژو وجود دارد که این شهر 
را بــدل به شــهر پل ها کــرده. پل های 
هانگــژو به تعبیر ســاکنین این شــهر 
شــما را بــه آرزوهای تــان می رســانند. 
آنچــه بــه نوعــی در شــعار بازی هــا نیز 

مستتر شده.
آب و هوای هانگژو بواسطه همجواری 
بــا یک رودخانه عظیم الجثه شــرجی 
است به گونه ای که در طول شبانه روز 
ســطح شــهر را مه غلیظی پوشانده و 
برج های سر به فلک کشیده همیشه 
در مه گم شده اند. هانگژو با توجه به 
مختصاتش البته شــهر گرانی است. 
شــهری لاکچــری کــه در آن خبــری از 
پدیده های اقتصــادی و ارزان قیمت 
نیســت و شــما در آن بــرای هــر کاری 
باید حســابی دســت به جیب شوید؛ 
از خرید یک بطری آب معدنی ســاده 

گرفته تا کرایه تاکسی.
در ســطح شــهر البتــه بــه وفــور نمــاد 
بازی ها، لوگو و شعار بازی ها به چشم 
می خورد تا هانگژو کاماً شکل و رنگ 
بازی های آسیایی بگیرد. میزبانی که 
تمامــی تمهیــدات را در نظــر گرفتــه 
تــا میهمانــان بازی هــا خــود را در یک 
پارادایــز واقعی ببیننــد. پارادایزی که 
البتــه تمامی مختصات یــک پارادایز 
زمینــی را دارد؛ تمیز، لاکچری، پاک و 

البته فوق گران!

از  یکــی  ورزشــی  دیپلماســی  امــروزه 
موضوعاتی اســت کــه می تواند در مباحث 
ورزشــی گره گشا باشــد. این موضوع پیش 
از ایــن در ســال های گذشــته کاماً مغفول 
مانده اما دولت ســیزدهم بــه این موضوع 
اهمیــت ویــژه ای قائــل شــده و نمونــه آن 
برگزاری دیدار تیم های ایرانی و عربســتانی 
در زمیــن خانگی اســت که بــا رایزنی وزارت 
امــور خارجــه کشــورمان پــس از حــدود 5 
سال محقق شد. در این بین دکتر ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور کشورمان چهارشنبه 
هفتــه گذشــته در ادامــه برنامه های ســفر 
خود به نیویورک با جیانی اینفانتینو، رئیس 
فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( دیدار 
داشــت.  مهدی محمدنبــی، نایب رئیس 
فدراسیون فوتبال در خصوص این نشست 
به »ایران ورزشــی« می گوید: »در ابتدا لازم 
اســت که بگویم دولت ســیزدهم در بحث 
دیپلماســی ورزشــی کارنامــه مثبتــی دارد و 
ایــن امیــد وجود دارد که این موضوع ادامه 
داشــته باشــد و بتوانیم برخی از مشــکات 
را حــل کنیم. یکــی از مهم ترین موضوعات 

پیگیــری  ورزشــی  دیپلماســی  بحــث  در 
موضوعات مختلف اســت کــه این اتفاق با 
برگــزاری نشســت ها و جلســات متعدد رخ 
می دهــد، همانگونــه کــه ایــن موضــوع در 
بحث میزبانی تیم های ایرانی و عربســتانی 
بــه وقــوع پیوســت. بــرای رفــع مشــکل 
پیگیری هــای زیــادی داشــتیم و مهدی تاج 
نشست های متعددی با همتای عربستانی 
خود برگزار کرد. عاوه بر این وزارت خارجه 
هــم پیگیــری بســیار مؤثری داشــت و حالا 
در لیــگ قهرمانــان شــاهد هســتیم کــه 
ایــن میزبانی هــا توســط تیم هــای ایرانــی و 
عربستانی انجام می شود. رفع این مشکل 
نشــان دهنده دیپلماســی بســیار خوب در 

بحث ورزش است.«
نایــب رئیس فدراســیون فوتبال با اشــاره به 
پول هــای بلوکــه شــده فدراســیون فوتبــال 
مبحــث  »امیدواریــم  می گویــد:  فیفــا  در 
در  شــده  ایجــاد  مالــی  محدودیت هــای 
خصــوص پول های بلوکه شــده فدراســیون 
فوتبال در فیفا با توجه به این دیدار با تدبیر 
رئیــس فیفا برطرف شــود. با شــناختی که از 
جیانــی اینفانتینــو داریــم، رئیس فیفــا تمام 
تــاش خــود را بــرای حل این موضــوع انجام 
خواهــد داد و امیدواریم که با برطرف شــدن 
ایــن مــورد بخشــی از مشــکات فدراســیون 

فوتبال حل شود و فدراسیون بتواند با دست 
پر برنامه های خود را برای تیم ملی اجرا کند.«

نبــی بــا اشــاره به ایــن موضوع که نشســت 
اخیــر رئیــس جمهــور بــا رئیس فیفــا کاماً 
تأثیرگــذار بــود، می گویــد: »خوشــبختانه 
رئیــس جمهــور در ایــن نشســت نــکات 
کلیــدی را بــه اینفانتینو منتقــل کرد که این 
نــکات بســیار ســازنده بــود. همانگونــه که 
می بینیــم، ورزش و بــه خصوص فوتبال در 
مســیر توســعه قرار دارد و تیم های آسیایی 
در سال های اخیر رشد بسیار خوبی در این 
رشته پرهیجان داشته اند، تا جایی که این 
تیم ها حالا رقبای سختی برای ما به حساب 
می آینــد. مــن معتقــدم کــه ایــن دیــدار در 
آینــده خروجی های خوبی برای فدراســیون 
فوتبــال بــه خصــوص در بخــش توســعه و 
همکاری هــای بیشــتر بــا فدراســیون بیــن 
المللی فوتبال خواهد داشــت. امیدوارم با 
توجه به پتانســیل بســیار خوبی که فوتبال 
ایــران دارد، بتوانیــم از ظرفیت هایی که در 
داخــل کشــور و همچنین خارج از کشــور با 
توجــه بــه لژیونرهایــی کــه در فوتبــال اروپــا 
داریــم، در کســب نتیجــه توســط تیم ملی 
در رویدادهای مهمی همچون جام جهانی، 
جام ملت ها و ... استفاده کنیم. از ریاست 
محترم جمهور تشــکر و قدردانی داریم که 

با توجه به مشغله های زیادی که دارند، در 
بخش دیپلماســی ورزشــی فعال هســتند. 
عاوه بر این، نقطه نظراتی که ایشان دارند 
برای ما مؤثر و راهگشا خواهد بود. ریاست 
محترم جمهور نگاه ویژه ای به ورزش دارد و 
این موضوع باعث می شود تا با روحیه بهتر 

وظایف مان را انجام دهیم.«
سرپرست تیم ملی در خصوص برنامه های 
شــاگردان قلعه نویــی هم صحبت می کند: 
»بازی های تدارکاتی را براســاس سه تقویم 
فیفــا، ای اف ســی و لیــگ برتــر برنامه ریــزی 
می کنیــم. ما پیــش از ایــن در فیفادی های 
گذشــته با روســیه، بلغارســتان، آنگولا و ... 
دیدارهــای تدارکاتی برگزار کردیم و مهرماه 
هــم در تورنمنــت اردن حضــور خواهیــم 
داشت و بافاصله پس از آن وارد مسابقات 
مقدماتــی جــام جهانــی خواهیــم شــد. در 
ایــن مســابقات دو دیــدار با برنــده تیم های 
هنگ کنــگ و بوتــان در تهــران و تیــم ملــی 
ازبکســتان در تاشــکند خواهیم داشــت و 
پس از آن هم تیم ملی عازم مسابقات جام 

ملت ها خواهد شد.«
نبــی در پاســخ بــه ایــن ســؤال که چقــدر به 
کســب نتیجــه توســط تیــم ملــی در جــام 
ملت هــا امیدوار اســت، می گویــد: »تقویم 
تیم ملی پر است و خوشبختانه قلعه نویی 

با برنامه کار را جلو می برد. اعتقاد من بر این 
اســت کــه تیم ملی بــا توجه بــه تاش های 
کادر فنــی و همبســتگی خوبــی کــه کادر 
فنــی در تیــم بوجــود آورده اســت، نتیجــه 
خوبــی کســب خواهــد کــرد. همانگونه که 
در دیدارهــای تدارکاتــی موفــق بودیــم در 
جام ملت ها هم مأموریت خود را به خوبی 
انجام خواهیم داد. نتیجه بسیار خوبی برای 
تیم ملی فوتبال کشورمان در جام ملت ها 

پیش بینی می کنم.«
او در خصــوص حمایت هــای وزارت ورزش 
از تیــم ملی هــم اینگونه صحبــت می کند: 
ورزش  وزیــر  وضعیــت  »خوشــبختانه 
مشخص و کیومرث هاشمی برای فعالیت 
در این پست مهم انتخاب شد. او تجربیات 
خوبــی دارد و می توان امیدوار بود با حضور 
او بتوانیــم در رویدادهــای پیــش رو ورزش 
ایــران را بــه جهــان معرفــی کنیــم. پــس از 
معرفی هاشمی گزارشی از برنامه های تیم 
ملی به وزیر ورزش ارائه کردیم و بخشــی از 
نیازهــای خود را به هاشــمی اعــام کردیم. 
ورزش هماننــد  وزارت  کــه  دارم  اعتقــاد 
گذشــته بــه خوبــی از فدراســیون فوتبــال 
حمایــت خواهد کــرد.«  نبــی در پایان برای 
بازی هــای  در  ملــی کشــورمان  تیم هــای 

آسیایی هانگژو آرزوی موفقیت کرد.

دولت سیزدهم در دیپلماسی ورزشی کارنامه مثبتی دارد

نبی: نقطه نظرات رئیس جمهور برای ما راهگشا است

دولت سیزدهم 
در بحث دیپلماسی 
ورزشی کارنامه 
مثبتی دارد و این 
امید وجود دارد 
که این موضوع 
ادامه داشته باشد 
و بتوانیم برخی از 
مشکلات را حل کنیم

امیرمهدی رضایی
روزنامه نگار

 zسوژه

قلعه نویی: از وزیر شدن کیومرث هاشمی خوشحالم

قبلاً هم سابقه تعلیق داشتیم!
ســرمربی تیــم ملــی فوتبــال ایــران بــه تازگی 
جلســه ای بــا وزیر ورزش، کیومرث هاشــمی 
داشــت. امیــر قلعه نویــی در خصــوص ایــن 
دیدار به خبرنگاران گفت: »از آقای هاشمی 
تیــم  بــرای کادرفنــی  کــه  تشــکر می کنــم 
ملــی زمــان گذاشــتند تــا دربــاره دغدغه ها و 

اردوهایی که داریم، صحبت  کنیم.«
 

از آمدن هاشمی خوشحالم
قلعه نویی با اشاره به برنامه ریزی های انجام 
شــده برای حضور قدرتمند تیم ملی در جام 

ملت های آســیا گفت: »جام ملت های آسیا 
در پیــش اســت و یــک برنامــه کوتاه مــدت 
بــرای ایــن رویــداد در نظــر داریــم و در ایــن 
خصــوص توضیحــات فنی مورد نظــر را ارائه 
کردیم. در این جلسه همچنین در خصوص 
دغدغه هایی که بیشــتر جنبه مالی داشت، 
صحبت هایــی را مطرح کردیــم و امیدوارم با 
رهنمودهــای وزیــر ایــن مشــکلات هــم حل 
شــود. آقــای هاشــمی از گذشــته بــه فوتبــال 
اشــراف دارد و ضمن خسته نباشید به آقای 
سجادی، خیلی خوشحالیم کسی به ورزش 

آمد که تجارب خوبی در زمینه ورزش دارد و 
از جنس ورزش اســت و امیدوارم با انتخاب 
ایشان، دغدغه و مشکلات ورزشی هم حل 

شود.«
 

به دنبال شادی مردم هستیم
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران افزود: »ما در 
شرایط سختی قرار داریم. در گذشته فوتبال 
مــا ســابقه تعلیــق شــدن داشــته و الان هــم 
مشکلات خاص خودمان را داریم اما از روزی 
که کار را شروع کردیم، با همدلی داریم امور 

را پیــش می بریــم. بازیکنــان و کادر تیم ملی 
هــم با مشــکلاتی کــه وجــود دارد، در پی این 
هستند تا دل مردم را شاد کنند. ما سربازان 
وطنیــم و بایــد ســفیر این مملکت باشــیم و 
امیدواریم با جمیع مشکلاتی که هست به 
آن چیزی که لیاقت مردم است،  برسیم. در 
ایــن ۶ مــاه همه همدل بودیــم و کار را داریم 
پیش  می بریم و امیدوارم آقای وزیر هم که از 
جنس ورزش است و از لایه های پایین ورزش 
به این مرحله رسیده، به مشکلات رسیدگی 

و آنها را حل کند.«


